

# 土壤與環境

## 稿約

### 一、一般規定：

1. 本期刊出版土壤與環境相關之原創性研究論文、原創性研究短文、及創見性專題論述三種學術文章。凡投寄稿件必須不在其他期刊考慮出版者，但在研討會發表過之論文，如經修改，仍可向本刊投稿。
2. 全文建議以微軟視窗文書處理系統製作。文字自左至右列印在A4紙上，原稿總篇幅包括圖表以不超過30頁，約為期刊10頁為限。
3. 所收稿件將送所屬學門專家審查，審查通過獲得推薦，才須將定稿及電腦檔案各一份寄回編輯室。
4. 本刊文責由作者自負，如需用彩色印刷，其費用由著作者自付。
5. 本期刊無稿酬，但贈作者論文抽印本20份，如需額外抽印本，由作者自付費用。

### 二、基本格式：

1. **文字**：中文或英文撰寫。中文稿須附英文摘要，英文稿得不附中文摘要。建議用12點大小之細明體或 Times New Roman 字體，標準字距，2倍行高繕打，附行號。
2. **插圖**：全部使用英文製作。如以中文編製，須附英文說明。圖以直接縮小編印為原則，務必明亮清晰，字體大小適中。其大小之決定原則為原圖縮小成橫寬8公分時，圖中字體符號至少高2毫米。稿件經通知採用後，如有插圖、照片，作者應迅速提供在白紙或描圖紙上墨繪之圖或其光面照片等原件。
3. **表格**：全部使用英文製作。如以中文編製，須附英文標示及說明。
4. **單位**：須採用英文SI單位，不必另用中文單位。
5. **數學式**：所有公式及方程式均須打字，其後標明式號於小括弧內。為清晰起見，每一式之上下須多空一列。
6. **符號**：內文所有符號須於符號第一次出現時加以定義。
7. **譯名**：中文譯名或英文縮寫第一次出現時應附英文原名或全名。
8. **引用文獻**：按 Soil Science Society of America Journal 格式引用及編列。引用時，以姓氏及年代直接插入引用處，至多引用兩個姓氏，如有三個及三個以上作者，則以第一作者姓氏加一「等」字引用。

### 三、稿件內容：

1. **排序**：請依中英文之題目、中英文作者、中英文摘要、中英文關鍵詞；本文、致謝、參考文獻等次序編寫。並於首頁最下方註明中英文之作者服務機關及職稱。
2. **題目**：中文稿題目須附英文題目於次列。題目置各列之中央。
3. **作者**：作者中文姓名書於題目下方置各列之中央，英文全名附於次列，並分別於姓名右上角標上1.2.3.....，將此1.2.3.....附註於首頁最下方，說明作者之中英文服務機關及職稱。另以星號標在號碼之後，以示通訊作者。
4. **摘要**：簡明扼要為原則，字數不得超過400字。中英文摘要各分頁撰寫。英文稿得不附中文摘要。
5. **關鍵詞**：選出中文及英文關鍵詞二到四個，分別置於中英文摘要之後，與摘要本文至少隔開2列以上。各關鍵詞之間以逗號分開。
6. **本文**：前言、材料與方法、結果與討論、結論等論文之章節標題，須列於各列之中央對稱位置，章節劃分視文章性質可自行調整。
7. **致謝**：如有計畫號碼、經費來源、及其他相關致意，皆置於此。否則可省略。
8. **參考文獻**：中文文獻按作者姓氏筆劃，由少到多列在英文文獻前，英文文獻按第一作者姓氏字母排序。未直接引用文獻不得出現，其他外文文獻置於中英文文獻之間。

### 四、投稿地址：

來稿三份寄：26047宜蘭市神農路一段1號 國立宜蘭大學森林暨自然資源學系 蔡呈奇總編輯收。  
電子稿件請寄 cctsai@niu.edu.tw

# Soil and Environment

## Notes for Contributors

### I. General Requirement:

1. The Journal publishes original research papers, original research notes, and constructive review papers, which are related to the subjects of Soil and Environmental Sciences. Manuscripts should not have been and will not be published nor is presently submitted elsewhere. Papers presented in symposiums may be submitted for review after revised.
2. Manuscript had better be prepared with a word processor under windows system. Text of a full paper normally should not exceed 30 print pages of A4 size (21 cm×30 cm) or equivalent, about 10 print pages in the Journal.
3. All paper submitted are peer reviewed. They will advise the editor on the matter of acceptance on the basis of merit, originality and type of the paper. Only those papers recommended will be accepted and should provide the computer files with the print out to the editorial office. Authors are responsible for the content of their own papers.
4. This Journal does not offer payment, but 20 reprints of each paper will be provided free of charge. Authors may pay the extra costs to request more reprints.

### II. Basic Format

1. **Letters:** Paper written in English is encouraged. Text should be typed in double spaced with Times New Roman form at 12 points of size.
2. **Figures:** Description of all illustrations and photographs should be in English. The lettering should be large enough so that, after reduced it will still be legible. Do not use figures that duplicate matter in tables.
3. **Tables:** All made with English. Do not duplicate matter that used in figure.
4. **Units:** The SI units should be followed for all dimensional quantities.
5. **Mathematics:** All equations and mathematical formulas should be typewritten. Equations should be numbered serially on the right hand side by Arabic numerals in parentheses. Leave at least one blank row above and below all of the mathematical expressions.
6. **Nomenclature:** All symbols and units should be listed in English and in alphabetical order with indication of their meaning and dimensions.
7. **Citation:** The author-year system is adopted, by following the format of the Soil Science Society of America Journal. Citations should include at most two author's names. Papers of more than two authors should be cited with "et al." after the first author's last name, instead of including all the author's names.

### III. Manuscript Content:

1. **Ordering:** Manuscript should be typed and arranged in the sequence of title, author, abstract, contents, acknowledgement, references, tables and figured. Author's affiliation and complete mailing address should be placed at the bottom of the front page.
2. **Title:** Be concise and centered at the first line below the top margin of the first page.
3. **Author:** Center at the second line after the title. Superscript authors' names with numbers 1.2.3. --Footnote the numbers at the bottom of the front page with each author's affiliation and/or complete mailing address. Use an asterisk after the number to indicate the corresponding author.
4. **Abstract:** Abstract with no more than 400 words should be supplied.
5. **Keywords:** Not more than 4 keywords for the title of the paper should be given two lines below the abstract. Separate each keyword with a comma.
6. **Main text:** Titles for each section such as, Introduction, Material and Method, Results and Discussion, Conclusion etc. should put in the center of a new line.
7. **Acknowledgement:** Such as grant funding, project number, personal acknowledgement, may appear in this section.
8. **References:** References should be listed by following the format of the Soil Science Society of America Journal.

### IV. Sending Manuscript to Dr. Chen-Chi Tsai (cctsai@niu.edu.tw), Department of Forestry and Natural Resources, National Ilan University, No.1, Sec. 1, Shennong Rd., Yilan City, Yilan County 260, Taiwan (R.O.C.)